
 

Protokół nr  LXXVIII/2023 

z posiedzenia  Rady Miejskiej w dniu 26 października 2023r. 

  

Obrady rozpoczęto 26 października 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 

18:54 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków – lista obecności stanowi zał. nr 1 do 

protokołu. 

Obecni: 

1.Krystian Aleksander Abramowicz 

2. Jerzy Baranowski 

3. Alicja Biała 

4. Zenon Buraczek 

5. Roman Chodara 

6. Wioletta Czech 

7. Czesław Ćwik 

8. Dariusz Marek Duczek 

9. Marzena Gajek 

10. Tomasz Komorowski 

11. Jan Wojciech Mickiewicz 

12. Edward Mitros 

13. Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki 

14. Zbigniew Nowak 

15. Rafał Rypina 

16. Daniel Adam Sapiński 

17. Ryszard Teodor Szymański 

18. Helena Szymkiewicz 

19. Marian Henryk Toruński 

20. Zofia Waszkiewicz 

21. Władysław Zarecki 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1.       Burmistrz Miasta – Ryszard Niedziółka 

1.       Zastępca Burmistrza – Karol Lizurej 
2.       Sekretarz Miasta – Halina Kuriata 
3.       Skarbnik Miasta – Kamila Wybraniec 
4.       Naczelnicy Wydziałów Urzędu Miasta 
5.       Prezesi Spółek Komunalnych w Kętrzynie 



 
6. Dyrektorzy Jednostek Organizacyjnych Miasta 

7. Wiesław Sopyła  

8. Członek Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej „Pionier” - Dariusz Powroźnik  

9. Mieszkańcy miasta 

 

Na początku sesji Burmistrzowie razem z rodnymi uhonorowali wieloletnią pracę 

Wiesława Sopyły na rzecz KKS Granicy Kętrzyna i lokalnego sportu. Jest to żywa 

legenda kętrzyńskiego Klubu KKS Granicy Kętrzyn. Po ponad 40 latach, jakie 

poświęcił klubowi, postanowił przejść na zasłużoną, sportową emeryturę.  

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka – podziękował panu Wiesławowi za ponad 40 

letnie ogromne poświęcenie i zaangażowanie klubowi.   

Zastępca Burmistrza Karoli Lizurej – poinformował, że trzy lata temu, jak 

obejmował stery Granicy, pan Wiesław służył pomocą i doświadczeniem w każdym 

zakresie. W kwestiach merytorycznych, sportowych, przepisów prawa piłki nożnej 

czy pomocy w Warmińsko – Mazurskim Związku Piłki Nożnej, którego cały czas 

jest działaczem. W życiu każdego z nas przychodzi jednak taki moment, kiedy trzeba 

powiedzieć „dość” i poświęcić się rodzinie, swoim bliskim. Taki moment przyszedł 

u pana Wiesława. Był on przez całe życie związany z Granicą nie tylko trener, ale 

również jako kierownik, sekretarz, prezes. Pełnił w klubie KKS Granica chyba 

wszystkie możliwe funkcję. W trudnych momentach pełnił rolę „strażaka”. Wtedy, 

kiedy nikt nie chciał, to on się zawsze zgadzał. Pan Wiesław kętrzyńską granicę ma 

naprawdę w sercu. Chcemy go godnie pożegnać, aczkolwiek dalej nas wspomaga       

i wspiera. Tyle, ze robi to nieformalnie, już nie na formalnych warunkach, a telefon 

zawsze służy pomocą i wsparciem.  

Wiesław Spyła – poinformował, że nie spodziewał się, że po tylu latach działalności 

na rzecz sportu w Kętrzynie doczekałem takiej chwili tak uroczystego 

podziękowania za moją pracę. Nie tylko moją ale wszystkich ludzi, z którymi miałem 

możliwość współpracować w Kętrzyńskim Klubie Sportowym, w mieście Kętrzyn, 

w samorządzie miejskim.  

Przewodniczący Rady Rafał Rypina – w imieniu swoim i radnych Rady Miejskiej       

w Kętrzynie również dziękuje Panu za serce, które Pan włożył w Kętrzyński Sport. 

Poinformował, że ja Pana znam od 1997 roku gdzie byłem zawodnikiem juniorów  

w Granicy Kętrzyn. Poznałem Pana jako trenera, później jako działacza, a także jako 

wielkiego człowieka pasjonata piłki nożnej. Gratuluję tak zacnego jubileuszu                 

i prosimy jednak o więcej, może nie formalnie, ale wspiera Pan nas nie tylko duchem 

ale też swoją ogromną przeogromną wiedzą, bo taką Pan posiada, jako chyba  jeden                    

z nielicznych działaczy na terenie nawet naszego Województwa, bo obserwowałem 

Pana pracę również w Związku Piłki Nożnej, w którego strukturach również różnych 

kilka lat  działałem. Naprawdę dziękujemy i prosimy o pomoc w każdej chwili.  

Po tych słowach został nagrodzony ogromnymi brawami.  

Pełny zapis dyskusji https://esesja.tv/transmisja/42099/lxxviii-sesja-rady-miejskiej-

w-ketrzynie-w-dniu-26-pazdziernika-2023.htm 

 

https://esesja.tv/transmisja/42099/lxxviii-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-26-pazdziernika-2023.htm
https://esesja.tv/transmisja/42099/lxxviii-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-26-pazdziernika-2023.htm


1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Rafał Rypina otworzył obrady LXXVIII sesji Rady 

Miejskiej  w Kętrzynie zwołanej zgodnie z art.20 ust.1 ustawy  

samorządzie gminnym. Przewodniczący Rafał Rypina przywitał radnych, 

Burmistrza Miasta, Zastępcę Burmistrza, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, 

Dyrektorów, Naczelników, Pana Norberta Brzostowskiego, Wiesława Sopyłę,  

media oraz mieszkańców miasta przybyłych na posiedzenie. Poinformował także, że 

obsługę prawną zapewnia Mecenas Agnieszka Jakubowska, a protokolantem jest 

Joanna Golińska. 

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków o zmianę porządku 

obrad. 

Radny Zbigniew Nowak zgłosił zmianę do porządku obrad o wprowadzenie po 

punkcie 4.11 pkt 5. Apel Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 26 października 2023 r. 

 Głosowano w sprawie: Zmiana porządku obrad - Wprowadzenie po punkcie 4.11 

pkt 5. Apel Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 26 października 2023 r..  

Wyniki głosowania  

ZA: 17, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (17) Alicja Biała, Zenon Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław 

Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech 

Mickiewicz, Edward Mitros, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam 

Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Zofia Waszkiewicz, 

Władysław Zarecki 

PRZECIW (3) Krystian Aleksander Abramowicz, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, 

Marian Henryk Toruński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jerzy Baranowski 

Rada przyjęła poprawkę. Raport głosowania stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

 

W dalszej części posiedzenia Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji 

przyjętego porządku obrad:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku obrad – zgłaszanie wniosków o zmianę porządku 

obrad. 

3. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych przez GMK w roku szkolnym 

2022/2023 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1 wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji. 

4.2 ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu na lata 2024 -2028. 

4.3 podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego 



na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem „Posiłek w szkole i w domu na lata 2024-2028. 

4.4 określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2024-2028. 

4.5 zasad przeprowadzenia naboru wniosków o zawarcie umowy najmu lokalu 

mieszkalnego, budowanego w ramach inwestycji realizowanej przy ul. 

Jaśminowej w Kętrzynie przez Społeczną Inicjatywę Mieszkaniową „KZN – 

Północ” Sp. z o.o. z siedzibą w Olsztynie.   

4.6 upoważnienia Burmistrza Miasta Kętrzyn do złożenia wniosku o 

dofinansowanie oraz przystąpienia  do realizacji przedsięwzięcia pod nazwą: 

„Zielono-niebieska adaptacja przestrzeni Miasta Kętrzyn”. 

4.7 ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażakom ratownikom 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Kętrzynie za udział w działaniu ratowniczym, 

akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu. 

4.8 zmiany uchwały Nr LXVI/505/2022 z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na 

lata 2023 – 2034. 

4.9 zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2023. 

4.10 ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów 

powszechnych.  

4.11 wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kętrzynie na kadencję 2024 – 

2027. 

5. Apel Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 26 października 2023 r..  

6. Informacja na temat bieżących programów w zakresie pozyskiwania środków z 

funduszy unijnych. 

7. Informacja Burmistrza o złożonych wnioskach do projektu budżetu miasta na 

rok 2024.  

   8. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady 

Miejskiej w Kętrzynie oraz prac między sesjami. 

 9.   Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania. 

  10.  Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

  11.  Interpelacje i zapytania radnych. 

  12. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została 

udzielona odpowiedź. 

  13.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia.  

  14. Przyjęcie protokołu z LXXVII sesji Rady Miejskiej z dnia 28 września 

2023r.  

  15.  Zamknięcie LXXVIII sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 



 

3. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych przez GMK w roku 

szkolnym 2022/20234. 

Rada zapoznała się z informacją o stanie realizacji zadań oświatowych przez GMK 

w roku szkolnym 2022/20234. Uwag nie wniesiono. Informacja w tym zakresie 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1 Uchwała w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru 

rewitalizacji.  

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

Wyniki głosowania  

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (21) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, 

Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, 

Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam 

Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

4.2 Uchwała w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego                 

w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu na lata 2024 -2028.  

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (21) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, 

Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, 

Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam 

Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

4.3 Uchwała w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu na lata 2024-

2028.  



Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (21) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, 

Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, 

Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam 

Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 6 do protokołu. 

4.4 Uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2024-2028.  

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

 Wyniki głosowania  

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

 ZA (21) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, 

Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, 

Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam 

Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

4.5 Uchwała w sprawie zasad przeprowadzenia naboru wniosków o zawarcie 

umowy najmu lokalu mieszkalnego, budowanego w ramach inwestycji 

realizowanej przy ul. Jaśminowej w Kętrzynie przez Społeczną Inicjatywę 

Mieszkaniową „KZN – Północ” Sp. z o.o. z siedzibą w Olsztynie.   

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0Wyniki imienne: ZA (18) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, 

Alicja Biała, Zenon Buraczek, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek 

Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz 

Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, Ryszard 



Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, Zofia 

Waszkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Roman Chodara, Jan Wojciech Mickiewicz, Władysław 

Zarecki 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

4.6 Uchwała w sprawie upoważnienia Burmistrza Miasta Kętrzyn do złożenia 

wniosku o dofinansowanie oraz przystąpienia do realizacji przedsięwzięcia pod 

nazwą: „Zielono-niebieska adaptacja przestrzeni Miasta Kętrzyn”. 

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

 Wyniki głosowania ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (20) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, 

Alicja Biała, Zenon Buraczek, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek 

Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward 

Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel 

Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Roman Chodara 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 9 do protokołu.  

4.7 Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego strażakom 

ratownikom Ochotniczej Straży Pożarnej w Kętrzynie za udział w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu.  

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (19) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, 

Alicja Biała, Zenon Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, 

Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech 

Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Rafał Rypina, Daniel 

Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Zbigniew Nowak, Władysław Zarecki 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

4.8 Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LXVI/505/2022 z dnia 29 grudnia 

2022 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Kętrzyn na lata 2023 – 2034. 

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  



Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne:  

ZA (11) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Daniel Adam Sapiński, 

Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, Zofia 

Waszkiewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (10) Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz 

Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, 

Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Władysław Zarecki 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

4.9 Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2023.  

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 10, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0 

Wyniki imienne:  

ZA (10) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Edward Mitros, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Daniel Adam Sapiński, 

Ryszard Teodor Szymański, Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz 

PRZECIW (1) Marzena Gajek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (10) Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz 

Marek Duczek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Zbigniew Nowak, 

Rafał Rypina, Helena Szymkiewicz, Władysław Zarecki 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 12 do protokołu.  

4.10 Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu głosowania w wyborach 

ławników do sądów powszechnych. 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał opinię burmistrza do projektu uchwały, że 

Burmistrz Miasta Kętrzyn nie wnosi uwag formalno-prawnych  do ww. uchwały           

i opiniuje pozytywnie.  

Przewodniczący  poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (20) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, 

Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, 



Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, 

Helena Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław 

Zarecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 13 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Rafał Rypina poinformował, że w związku z przyjęciem 

Regulaminu  głosowania w wyborach na ławników do sądów powszechnych, 

przystępujemy do wyboru Komisji Skrutacyjnej składającej się z 3 radnych. Zaprosił 

Państwa radnych o zgłaszanie kandydatów do składu Komisji Skrutacyjnej.  

Radny Edward Mitros zgłosił radnego Zbigniewa Nowaka – radny wyraził zgodę na 

kandydowanie. 

Radny Jan Mickiewicz zgłosił radnego Tomasza Komorowskiego – radny wyraził 

zgodę na kandydowanie. 

Radny Zbigniew Nowak zgłosił radną Zofię Waszkiewicz – radna wyraziła na 

kandydowanie.  

Wobec braku innych zgłoszeń, Przewodniczący odczytał kandydatów do składu 

Komisji w wyborach na ławników do sądów powszechnych tj. radny Zbigniew 

Nowak; radny Tomasz Komorowski; radna Zofia Waszkiewicz.  

 Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania - przyjęcie składu 

Komisji Skrutacyjnej w wyborach na ławników. 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (19) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Marzena Gajek, Tomasz 

Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, Zbigniew Nowak, Rafał 

Rypina, Daniel Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, 

Marian Henryk Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Dariusz Marek Duczek, Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki 

Skład komisji Skrutacyjnej został przyjęty, raportem z przeprowadzonego 

głosowania stanowi zał. nr 14 do protokołu.  

W tym punkcie obrad, Przewodniczący ogłosił przerwę w celu przygotowania przez 

Komisję Skrutacyjną kart do głosowania.  

Po przerwie wznowiono obrady, Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał opinię 

Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników z dnia 11 października 2023r. – 

stanowiąca załącznik nr 15 do protokołu.  

Komisja Skrutacyjna w wyborach na ławników do sądu powszechnych 

ukonstytuowała się: Przewodniczącym Komisji Skrutacyjnej został Zbigniew 

Nowak, członkami Tomasz Komorowski i Zofia Waszkiewicz.  

Radni przystąpili do wyboru ławników, poprzez wyczytywanie przez członka 

Komisji według listy obecności nazwisk radnych, którzy kolejno podchodzili do 

urny i w obecności Komisji Skrutacyjnej wrzucali do niej karty do głosowania.  



W tym miejscu posiedzenia Przewodniczący rady Rafał Rypina ogłosił 15 minutowa 

przerwę, w celu przeliczenia przez Komisję Skrutacyjną głosów w wyborach na 

ławników.  

Po przerwie wznowiono obrady i Przewodniczący Rady udzielił głosu 

Przewodniczącemu Komisji Skrutacyjnej Zbigniewowi Nowakowi, który odczytał 

protokół z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników do sądów 

powszechnych na kadencję 2024-2027 – stanowiący wraz z kartami głosowania 

załącznik nr 16 do protokołu.  

Następnie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Zbigniew Nowak odczytał 

protokół z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników do sądów 

powszechnych do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy na kadencję 2024-

2027 - stanowiący wraz z kartami głosowania załącznik nr 17 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Rafała Rypina podziękował Komisji Skrutacyjnej za sprawne 

przeprowadzenie wyborów.  

4.11 Uchwała w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kętrzynie 

na kadencję 2024 – 2027.   

Przewodniczący Rady odczytał pozytywną opinię Burmistrza Miasta Kętrzyn do 

przedmiotowego projektu uchwały pod względem formalno-prawnym. 

Przewodniczący poinformował, że komisje stałe rady pozytywnie zaopiniowały 

przedmiotowy projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwał wraz z nazwiskami wybranych 

ławników do Sądu Rejonowego w Kętrzynie na kadencję 2024-2027.   

Uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania projektu uchwały. 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (18) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, 

Tomasz Komorowski, Edward Mitros, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel 

Adam Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

PRZECIW (1) Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Roman Chodara, Jan Wojciech Mickiewicz 

Uchwała została podjęła, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania 

stanowi zał. nr 18 do protokołu.  

5. Apel Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 26 października 2023 r.  

Radna zapoznała się z projektem apelu radnego Zbigniewa Nowaka i Daniela 

Sapińskiego, gdzie rada zwraca się do Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej „Pionier”  

w Kętrzynie w sprawie podjęcia działań przedstawionych w petycji członków 

Spółdzielni z dnia 18.10.2023r. której głównym przedmiotem jest wyjaśnienie 

kosztów podgrzewania wody i związanych z tym wysokich niedopłat oraz 

niezrozumiałości rozbieżności stawek w budynkach spółdzielczych. Członkowie 

Spółdzielni otrzymali wysokie niedopłaty za zużycie ciepłej wody, podwyżkę stawek 

za pogrzanie wody i nie rozumieją zasadności ani logiki naliczania tych kwot. W 



ocenie Rady Miejskiej, to po stronie Zarządu Spółdzielni leży nie tylko inicjatywa, 

ale i obowiązek podjęcia akcji wyjaśniającej i odpowiedzi na złożoną przez 

członków spółdzielni petycję.  

W dyskusji wzięli udział: - Zbigniew Nowak, Dariusz Marek Duczek,- Czesław 

Ćwik, Daniel Adam Sapiński, Członek Zarządu Spółdzielni Mieszkaniowej 

„Pionier” - Dariusz Powroźnik, Mieszkaniec Pan S.K i Pan T. M. 

Pełny zapis dyskusji https://esesja.tv/transmisja/42099/lxxviii-sesja-rady-miejskiej-

w-ketrzynie-w-dniu-26-pazdziernika-2023.htm 

Głosowano w sprawie: Apel Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 26 października 

2023 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

0Wyniki imienne: ZA (20) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, 

Alicja Biała, Zenon Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Czesław Ćwik, 

Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, Tomasz Komorowski, Edward Mitros, 

Andrzej Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam 

Sapiński, Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk 

Toruński, Zofia Waszkiewicz, Władysław Zarecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jan Wojciech Mickiewicz 

Apel został przyjęty, wraz z raportem z przeprowadzonego głosowania stanowi 

zał. nr 19 do protokołu.  

6. Informacja na temat bieżących programów w zakresie pozyskiwania 

środków  z funduszy unijnych.  

Rada zapoznała się z informacją na temat bieżących programów w zakresie 

pozyskiwania środków z funduszy unijnych. Uwag nie wniesiono.  

7. Informacja Burmistrza o złożonych wnioskach do projektu budżetu miasta 

na rok 2024.  

Rada zapoznała się z informacją Burmistrza o złożonych wnioskach do projektu 

budżetu miasta na rok 2024. Uwag nie wniesiono. Informacja stanowi zał. nr 18 do 

protokołu. 

8.Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej        

w Kętrzynie oraz prac między sesjami. stanowi zał. nr 20 do protokołu. 

9. Zapytania do Burmistrza Miasta dotyczące złożonego sprawozdania.  

Radny Zbigniew Nowak - zwrócił się z pytaniem w sprawie ostatniego punktu 

sprawozdania…-  24 października br. wysłano do Najwyższej Izby Kontroli wniosek 

o przeprowadzenie kontroli pod kątem rzetelności i gospodarności działań 

Burmistrza Miasta Kętrzyn w obszarze objętym kontrolą Komisji Rewizyjnej                    

( wykonanie uchwały nr LXXV/563/2023), czy uznałby Pan za właściwe, żeby radni 

zapoznali się z wnioskiem, który Pan wysłał do NIK-u? 

Radna Helena Szymkiewicz - zwróciła się z pytaniem w sprawie zakupu projektora 

świetlnego z tarczami, dla kogo był ten projektor ? Do kina naszego?   

W dyskusji wzięli udział: - Zbigniew Nowak, Helena Szymkiewicz.   

10.Odpowiedzi na zadane zapytania do Burmistrza Miasta. 

Burmistrz Miasta Ryszard Niedziółka w odpowiedzi dla radnego Zbigniewa Nowaka 

poinformował, iż…- nie ma żadnego problemu pismo z załącznikami jest u Pani 

https://esesja.tv/transmisja/42099/lxxviii-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-26-pazdziernika-2023.htm
https://esesja.tv/transmisja/42099/lxxviii-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-26-pazdziernika-2023.htm


Sekretarz i jest do wglądu dla wszystkich radnych, każdy może przyjść, zobaczyć, 

zapoznać się co tam zostało napisane.  

Zastępca Burmistrza Karol Lizurej w odpowiedzi dla radnej Heleny Szymkiewicz 

poinformował, iż…- jest to projektor, który będzie wyświetlał projekcje na 

Kętrzyńskim Ratuszu, na święta, będą to elementy świąteczne, a np.  na 11 listopada 

będzie to flaga Polski. Cena wyniosła ok 31 tyś. z dostawą. Inwestycja jest 

wykorzystana ze środków, które Państwo zabezpieczyliście w budżecie Miasta na 

dekorację świąteczne w Mieście Kętrzyn.    

11. Interpelacje i zapytania radnych.  

Radny Daniel Sapiński – w imieniu mieszkańców Kętrzyna zwrócił się                             

z zapytaniem: 

Czy jest możliwość wymalowania przejść dla pieszych na drodze wjazdowej 

prowadzącej do sklepu Lidl oraz bloków znajdujących się w głębi osiedla na 

wysokości skrzyżowania z ul. Chrobrego ? 

W dyskusji wzięli udział: - Daniel Adam Sapiński 

12. Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została 

udzielona odpowiedź.  

Radni nie wnieśli interpelacji i zapytań.  

13. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia.  

Radny Edward Mitros – w imieniu mieszkańców zgłosił wniosek o zamontowanie 

dwóch progów zwalniających na ul. Kraszewskiego od strony dwora PKP. 

Radny Zbigniew Nowak – poinformował „ śledzę cały czas orzecznictwo w zakresie 

przedszkoli i spraw związanych z przedszkolami niepublicznymi. W tej chwili ma 

kontakt jeśli chodzi o miasta Przasnysz i miasto Biugoraj, sprawy trafiły do sądu        

w wyniku apelacji. Sąd Apelacyjny uchylił uchwały Sądów Okręgowych, które 

orzekły o środkach dla przedszkoli. Przedszkola te pieniądze zwróciły, bo sprawa 

wróciła do Okręgowych Sądów, celem ponownego rozpoznania, a one zwróciły te 

środki, żeby ewentualnie później nie zwracać więcej, niż powinny, żeby odsetek nie 

było. Te dwa miasta czekają na rozpatrzenie przez Sąd Okręgowy.    

Radny Dariusz Duczek – „ jak Państwo wiedzą zbliżają się święta, gdzie będziemy 

poruszali się między cmentarzami i jeżeli chodzi o cmentarz komunalny w obrębie 

Miasta Kętrzyn, to nie ma problemu tam jest zmiana organizacji ruchu, ale będzie to 

funkcjonowało w  miarę dobrze, …natomiast jeżeli chodzi o Nową Wieś, to już nie 

jest tak słodko i już pewnie wszyscy się zdążyli zapoznać ze stanem jezdni na                     

ul. Ogrodowej, gdzie jest utrudniona komunikacja, że jest udostępniony tylko jeden 

pas ruchu światłami. Wczoraj na komisji roboczej złożyłem zapytanie do Zastępcy 

Burmistrza jak będzie się ta sprawa miała z komunikacją ul. Ogrodową. Zastępca 

Burmistrza zapewniał mnie, że w najbliższym czasie, czyli jeszcze w tym tygodniu 

oba pasy ruchu zostaną udostępnione dla pojazdów. Nie będzie ograniczeń w ruchu, 

na czas tego okresu świątecznego, mam nadzieje, że to się spełni”.   

Radny Rafa Rypina – poinformował, iż na wczorajszej Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Finansów była dokonana analiza podatków i opłat w Gminie 

Miejskiej Kętrzyn i podczas tej analizy dostaliśmy zapewnienie od Pana Burmistrza, 

jako organu wykonawczego, że na przyszły rok nie wystąpi do Rady Miejskiej                

z podwyżką podatków lokalnych, czyli nie będzie podwyżki podatków, co według 



mojej opinii jest dobrą informacją dla mieszkańców, akurat w tej zaistniałej sytuacji, 

którą dzisiaj mieliśmy i przed świętami też jest to dobra informacja.  

Następnie Przewodniczący odczytał podziękowania Zarządcy budynku Pl. Rynkowy 

7 w Srokowie dla KTBS w Kętrzynie za pomoc w remoncie budynku.  

Rada  zapoznała się z pismami, które wpłynęły do rady: 

- Pismo Burmistrza Miasta Kętrzyn  z dnia  3 października 2023r. dotyczące 

skierowania w roku 2023 około 580 osób skazanych zobowiązanych do wykonania 

pracy na cele społeczne, przekazane wyznaczonym podmiotom. 

- Pismo Burmistrza w sprawie Budżetu Obywatelskiego przedstawiające listę 

projektów przyjętych do realizacji zlokalizowanych na terenie miasta Kętrzyn. 

- Wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Olsztynie po rozpatrzeniu na 

rozprawie w dniu 21 września 2023 roku sprawy ze skargi Prokuratora Rejonowego 

w Kętrzynie na uchwałę Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 czerwca 2022r. nr 

LVI/419/2022 w przedmiocie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

strażakom ratownikom Ochotniczej Straży Pożarnej w Kętrzynie za udział                    

w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkolenia lub ćwiczeniu. 

- Pisma Mieszkańca ul. Niepodległości w sprawie przywrócenia krawężnika do 

pierwotnego stanu oraz wypłaty odszkodowania.  

- Uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie w sprawie 

nieważności uchwały Nr LXXVI/569/2023 Rady Miejskiej w Kętrzynie                                

z dnia 7 września 2023r. 

Mieszkaniec Miasta K.B – zgłosił wniosek o: 

- wyczyszczenie elewacji Szkoły nr 3 jeszcze w tym roku 

- utworzenie miejsca przejść dla pieszych od ul. Chrobrego do ul. Łokietka oraz od 

ul. Łokietka przez ul. Chrobrego, w kierunku łącznika do ul. Poniatowskiego, ul. 

Skrajnej. 

W dyskusji wzięli udział: - Zbigniew Nowak, Dariusz Marek Duczek, Edward 

Mitros, Rafał Rypina.  

14. Przyjęcie protokołu z LXXVII sesji Rady Miejskiej z dnia 28 września 2023r. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z LXXVII sesji Rady Miejskiej z dnia 

28 września 2023r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne:  

ZA (19) Krystian Aleksander Abramowicz, Jerzy Baranowski, Alicja Biała, Zenon 

Buraczek, Roman Chodara, Wioletta Czech, Dariusz Marek Duczek, Marzena Gajek, 

Tomasz Komorowski, Jan Wojciech Mickiewicz, Edward Mitros, Andrzej 

Eugeniusz Niedźwiecki, Zbigniew Nowak, Rafał Rypina, Daniel Adam Sapiński, 

Ryszard Teodor Szymański, Helena Szymkiewicz, Marian Henryk Toruński, 

Władysław Zarecki 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Zofia Waszkiewicz 

BRAK GŁOSU (1) Czesław Ćwik 



Raport z przeprowadzonego głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

15. Zamknięcie LXXVIII sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący Rady Rafała Rypina zamknął 

LXXVIII sesję Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

 

 

 
Pełny przebieg obrad LXXVIII Sesji RM został w formie elektronicznej i jest dostępny na stronie BIP Urzędu 

Miasta 
https://esesja.tv/transmisja/42099/lxxviii-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-26-pazdziernika-2023.htm 

 

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 

Rafał Rypina   

 

  

 
Przygotował(a): Joanna Golińska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
 

https://esesja.tv/transmisja/42099/lxxviii-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-w-dniu-26-pazdziernika-2023.htm

